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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:00-19:53 för Öppet 
forum med allmänhetens frågestund. Närvaron redovisas på sida 1. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll. 
2. Protokollet ska justeras den 21 juni 2022. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning med 

tillägg av § 33 Övriga frågor, samt 
beslutar att bilägga skrivelse från förslagsställarna i § 10. 
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§ 4 
Anmälan av protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 24 maj 2022 
justerades den 31 maj 2022. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Tf stadsdelsdirektör Karin Bülow informerade om att förvaltningen 
beviljats vinterbelysning i Brandparken och hundrastgården i 
Skarpnäck, i projektet Vinterljus som trafikkontoret har. Det finns 
ytterligare tre platser som förvaltningen önskar få den belysningen 
till vilket är ett pågående arbete. 
  
Avdelningschef Johanna Hult återkom angående frågan om 
kolloplatser. 764 ansökningar har inkommit i år, 557 personer har 
erbjudits plats och 10 personer har tackat nej, och sifforna kan 
komma att röra på sig. Bland sommaraktiviteter återfinns 
fritidsgårdarna som har sommaröppet onsdag – lördag. Andra 
sommaraktiviteter innefattar volleyboll, grillning, filmkvällar, 
måleri och skapande utomhus där vissa aktiviteter kommer vara 
väderberoende. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Maria von Bredow (S) ställde frågan till förvaltningen om antalet 
kolloplatser och meddelade att hon fått höra av en biträdande rektor 
i stadsdelen att flera föräldrar saknade kolloplatser som var i behov 
av detta, samt att informationen kring de eventuella platser som 
finns kvar inte når de föräldrar som behöver få den. 
Avdelningschef Hanna Jakhammer meddelade att de senaste 
tillgängliga siffrorna hon hade var från den 3 juni där det framgår 
att 432 ungdomar är färdiga för sommaranställning. Hanna 
meddelade även att det nu börjat planeras för ferieanställningar 
under höstlovet, uppskattningsvis 18-22 platser. Årsmålet gällande 
feriearbeten har överstigits. 
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§ 7 
Revisorernas årsrapport 2021 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
SKA 2022/152 
 

Beslut  
1. Detta tjänsteutlåtande överlämnas till stadsrevisionen som 

svar på stadsrevisionens årsrapport 2021 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Revisorerna har överlämnat revisionskontorets årsrapport och 
inväntar ett yttrande från Skarpnäcks stadsdelsnämnd. Revisorerna 
tillstyrker att kommunfullmäktige beviljar Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd och dess ledamöter ansvarsfrihet. 
  
Sammantaget bedöms att Skarpnäcks stadsdelsnämnd i allt 
väsentligt har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 
ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 
  
Revisionskontorets konstaterar vidare att under 2021 har nämndens 
verksamhet påverkats av pandemin. Verksamheterna har enligt 
nämndens redovisning anpassats till de förutsättningar som gällt och 
verksamheten har ändå i stor utsträckning kunnat utföras. 
  
Nämndens interna kontroll i form av styrning, uppföljning och 
kontroll av verksamheten bedöms ha varit i huvudsak tillräcklig. 
Räkenskaperna bedöms ge en rättvisande bild av verksamhetens 
resultat och ekonomisk ställning. Räkenskaperna bedöms vara 
upprättade i enlighet med lagstiftning och god redovisningssed. 
  
Stadsdelsförvaltningen anser i stort att revisorerna redovisar en 
rättvisande bild. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2022/152-3 (Godkänd - R 1) Yttrande om revisorernas 

årsrapport 2021 
 SKA 2022/152-1.2 Expediering av Årsrapport 2021 för 

yttrande senast 30:e juni 2022 (3/4) 
 SKA 2022/152-1.3 Expediering av Årsrapport 2021 för 

yttrande senast 30:e juni 2022 (4/4) 
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§ 8 
Utseende av utanordnare, fullmaktsgivare och 
firmatecknare vid Skarpnäcks stadsdelsnämnd samt 
upphörande av tidigare beslut  
SKA 2022/210 
 

Beslut  
1. Att utse tillförordnad förvaltningschef för Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning Karin Bülow till utanordnare för 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd från och med 16 juni 2022. 
  
2. Nämnden utser Karin Bülow till firmatecknare och 
fullmaktsgivare för Skarpnäcks stadsdelsnämnd från och 
med den 16 juni 2022. 
  
3. Tidigare beslut om att utse Maria Laxvik till utanordnare, 
fullmaktsgivare och firmatecknare för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd upphör att gälla. 
  
4. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt Stockholm stads regler för ekonomisk förvaltning, 3 
kap 5 §, ska varje nämnd utse utanordnare med rätt att på nämndens 
vägnar beordra utbetalning av pengar. 
  
Nämnden ska ge denna befogenhet till förvaltningschefen 
samt till förvaltningschefen för Serviceförvaltningen. 
Förvaltningschefen ska utse ett lämpligt antal ställföreträdare med 
samma befogenhet som utanordnare. Rätten att begära utbetalning 
av pengar ska ges till namngivna personer. 
  
Stadsdelsnämnden har även rätt att bemyndiga representant för 
förvaltningen rätt att företräda nämnden och teckna dess firma och 
ge fullmakter. 
  
Maria Laxvik avslutade sin anställning som förvaltningschef i 
Skarpnäcks stadsdelsförvaltning den 1 juni 2022. Samma dag 
tillträdde tillförordnad förvaltningschef Karin Bülow. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/210-1 (Godkänd - R 1) Utseende av utanordnare, 
fullmaktsgivare och firmatecknare vid Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd samt upphörande av tidigare beslut 
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§ 9 
Lokalt åtgärdsprogram för Flaten  
SKA 2022/160 
 

Beslut  
1. Lokalt åtgärdsprogram för Flaten, Fakta och åtgärdsbehov 

(bilaga 1) och Lokalt åtgärdsprogram för Flaten, 
Genomförandeplan (bilaga 2), antas. 

2.  Utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 
åtgärdsprogram för Flaten ska ske i enlighet med vad som 
anges i detta tjänsteutlåtande. 

  
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt EU:s vattendirektiv ska samtliga vattenförekomster inom 
unionen skyddas och återställas så att de uppnår god ekologisk och 
kemisk status. Bestämmelser om miljön i en vattenförekomst 
benämns som miljökvalitetsnormer och ansvaret för att en 
miljökvalitetsnorm följs åvilar kommuner och övriga berörda 
myndigheter. 
  
Enligt Stockholms stads handlingsplan för god vattenstatus ska 
lokala åtgärdsprogram tas fram som visar hur staden ska arbeta för 
att uppnå god status i stadens vattenförekomster. Genom lokala 
åtgärdsprogram kan staden visa hur miljökvalitetsnormerna är 
avsedda att följas och utgör därmed en förutsättning för att staden 
ska kunna förena sitt bostadspolitiska mål om att bygga 140 000 
nya bostäder till år 2030 med skyldigheten att följa 
miljökvalitetsnormerna för vatten. 
  
Flaten bedöms idag ha god ekologisk status men uppnår inte god 
kemisk status. Sjön påverkas, i likhet med majoriteten av stadens 
vattenförekomster, av att stora delar av avrinningsområdet förtätats 
vilket har lett till att andelen hårdgjorda ytor ökat med ökad 
belastning av föroreningar via dagvatten som följd. Syftet med det 
lokala åtgärdsprogrammet för Flaten är att belysa de huvudsakliga 
utmaningarna och ge förslag på konkreta åtgärder så att 
vattenmiljön förbättras till att motsvara god kemisk status och för 
att säkerställa att god ekologisk status bibehålls. 
  

 För att förbättra vattenkvaliteten har ett antal förslag till 
åtgärder tagits fram för att rena dagvatten från befintlig 
bebyggelse och infrastruktur samt för att förbättra de fysiska 
livsmiljöerna. Vidare finns förslag på övergripande åtgärder 
som miljötillsyn, förbättrad drift och underhåll samt vidare 
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utredningar. 
  

 Investeringskostnaden för platsspecifika dagvattenåtgärder 
uppskattas till cirka 67-90 miljoner kronor. Kostnader för 
föreslagna utredningar och undersökningar uppskattas till 
cirka 0,5 miljoner kronor. 
  

 Kostnaden för de övergripande åtgärderna har inte 
kvantifierats eftersom de är svåra att uppskatta samt delvis 
finansieras genom tillsynsavgifter eller utförs i samband 
med övrigt arbete. 
  

 För investeringsåtgärder har det lokala åtgärdsprogrammet 
likställts med ett projektdirektiv för ett utredningsbeslut 
enligt Systemstöd för Stora Investeringsprojekt (SSIP), eller 
stadens investeringsprocesser i övrigt. Beslutet innebär 
därmed att de föreslagna åtgärderna ska utredas vidare och 
att åtgärderna kan ändras baserat på resultat från 
utredningen. 
  

 Övriga föreslagna åtgärder som driftinsatser, fördjupande 
undersökningar och miljötillsyn ska genomföras succesivt 
av respektive ansvarig nämnd och bolagsstyrelse, baserat på 
resultat från utredningar och ekonomiska förutsättningar. 
  

 Åtgärderna som föreslås i de lokala åtgärdsprogrammen kan 
finansieras på olika sätt, till exempel genom VA-taxan eller 
inom ordinarie budget. Åtgärdsprogrammen innebär inte i 
sig ett beslut om finansiering och vilka åtgärder som ska 
genomföras utan detta prövas i stadens ordinarie processer. I 
och med detta sker också en prioritering mellan och inom de 
lokala åtgärdsprogrammen. 
  

 De lokala åtgärdsprogrammen är inte juridiskt bindande som 
ett åtgärdsprogram i miljöbalkens mening, men utgör 
underlag för att konkretisera hur vattenmyndighetens 
bindande åtgärdsprogram ska kunna uppfyllas. 
  

 Staden kommer fortlöpande att arbeta med att utveckla 
processerna för prioritering av åtgärder inom och mellan 
vattenförekomster på såväl övergripande programnivå som 
mellan specifika projekt. Dessa prioriteringar kommer att 
följa stadens övergripande mål om stadsutveckling. 
  

 De lokala åtgärdsprogrammen samt effekten av 
åtgärdsgenomförandet kommer att förvaltas digitalt på 
Miljöbarometern, vilket innebär att uppföljning och 
förändringar redovisas på ett samlat och flexibelt sätt. En 
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utvärdering av genomförandet föreslås ske senast 2025. 
  

 Arbetet med lokala åtgärdsprogram visar att det finns ett 
omfattande åtgärdsbehov för stadens vattenförekomster och 
att vattenmyndigheternas beräkningar underskattar 
åtgärdskostnaden . Effekten av vidtagna åtgärder kommer 
även att dröja då återhämtningsprocesserna i ekologiska 
system tar tid. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/160-1 Gemensamt tjänsteutlåtande, Lokalt 
åtgärdsprogram för Flaten 

 SKA 2022/160-5 Lokalt åtgärdsprogram för Flaten - Fakta 
och åtgärdsbehov 

 SKA 2022/160-2 Lokalt åtgärdsprogram för Flaten, 
Genomförandeplan 

 SKA 2022/160-3 Geografisk placering åtgärder 
 SKA 2022/160-4 Stadens gemensamma ansvar 
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§ 10 
Kravlista efter skjutningar i Skarpnäck  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/175 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att överlämna 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 

  
Den inkomna skrivelsen "WeR1:s svar på tjänsteutlåtandet" biläggs 
under handlingar i ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2022-04-28 överlämnades ett 
medborgarförslag med anledning av de skjutningar som skett inom 
Skarpnäcks stadsdelsområde. Medborgarförslaget inlämnades av 
aktionsgruppen WeR1. Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2022- 
05-24 beslutades att överlämna medborgarförslaget till 
förvaltningen för beredning. 
  
Förvaltningen tackar för medborgarförslaget och välkomnar en 
fortsatt dialog kring det trygghetsskapande och brottsförebyggande 
arbetet inom stadsdelsområdet. Förvaltningen beskriver de 
övergripande förebyggande och trygghetsskapande insatserna som 
för närvarande genomförs. Förslagsställaren kommer vidare att 
bjuda in förvaltningen till möten där fördjupad dialog sker avseende 
medborgarförslagets kravlista. Vissa dialogforum är i dagsläget 
redan påbörjade. Det finns delar i kravlistan som ligger utanför 
stadsdelsnämndens ansvarsområde. Förvaltningen expedierar 
medborgarförslaget till Stockholmshem, Polisen, Region 
Stockholm, utbildningsnämnden, socialnämnden samt 
arbetsmarknadsnämnden. 
  
I enlighet med beskrivning under medborgarförslagets kravpunkter 
kan man se att det sker ett flertal förebyggande, trygghetsskapande 
samt brottsförebyggande insatser från olika aktörer. Förvaltningen 
ser liksom förslagsställaren att dessa kan utvecklas och 
kompletteras. Det är en utmaning att nå ut med information om det 
stöd och den hjälp som kan erbjudas. Förvaltningen ser fram emot 
en fortsatt dialog och samverkan avseende hur de som är i störst 
behov av stöd blir nådda och erbjuds rätt insatser. 
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Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets förslag till beslut. Monica Lövström m.fl. (S) yrkar 
bifall till Socialdemokraternas förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns tre förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag, Vänsterpartiets förslag 
och Socialdemokraternas förslag. Ordförande ställer förslagen mot 
varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  

Reservation 1 
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
sitt eget förslag enligt följande: 
  
1.  att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut  
2. samt i övrigt anföra 
  
Vi vill börja med att tacka för medborgarförslaget, det är 
tydligt att det lagts ner en hel del arbete på att formulera dessa 
konstruktiva förslag. Vi kan inte annat än instämma med 
förslaglämnarna – vi behöver ett långsiktigt arbete för ett 
tryggare Skarpnäck. Några av de åtgärder som behövs är 
akuta och behöver göras tämligen direkt. Det nätverk av 
engagerade skarpnäcksbor som kallar sig WeR1 är en viktig 
samarbetspartner i detta, då deras insyn och kännedom om 
den lokala situationen är mycket värdefull i det fortsatta 
arbetet. Vänsterpartiet ser en ökad delaktighet och ett ökat 
inflytande för de som bor och verkar i vår stadsdel som en 
viktig del i att skapa ett tryggare Skarpnäck. Vi vill arbeta för 
att det skapas bättre möjligheter att ta del av och att vara 
delaktig i utformandet av vårt gemensamma samhälle. 
  
Vi vill även tacka förvaltningen för den redovisning av det 
förebyggande sociala arbete som redan i dag görs. Precis som 
förvaltningen även nämner behöver det spridas mer 
information om de förebyggande verksamheterna och 
insatserna som finns. De förebyggande verksamheterna och 
det uppsökande arbetet behöver också utökas och 
utvecklasEtt utvecklingsarbete som påbörjats i de dialoger 
som redan inletts. En kännedom om det som görs i dag är en 
bra grund för att den fortsatta dialogen förs vidare i samma 
konstruktiva anda som såväl medborgarförslaget som 
förvaltningens svar präglas av. 
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Det är dock viktigt att se var ansvaret över de politiska 
besluten ligger och vad som är den grönblå majoritetens 
ansvar. Det är den borgliga budgeten som sätter ramarna för 
vad stadens verksamheter kan göra. Den skattesänkning som 
inledde majoritetens mandatperiod innebar för vår stadsdel 
främst att det förebyggande och trygghetsskapande arbetet 
gentemot barn och unga i stadsdelen urholkades. Det innebar 
exempelvis att stadsdelens alla parklekar nu står obemannade. 
De parklekar som spelat en avgörande roll i att skapa en 
trygg, meningsfull och bra fritid för stadsdelens barn och 
unga. Att föreningar i dag hjälper till med att låsa upp 
cykelförråden kan inte jämföras med den verksamhet som 
tidigare erbjöds och nådde många av de unga som bäst 
behövde en trygg och bra plats att vara på efter skolan. 
  
Under mandatperioden har även avgiften för fritidsklubben 
ökat markant, detta har minskat inskrivningsgraden. Det här 
är två tydliga besparingar som drabbar det främjande och 
förebyggande arbetet gentemot barn i en ålder där det är som 
störst risk att lockas in i kriminell verksamhet. 
  
Vänsterpartiet anser att det i stället skulle satsas på barn och 
unga där de befinner sig. det vill säga ha parklekar 
bemannade med kompetent och trygg personal som kan ta 
ansvar för en långsiktighet i verksamhet med ordnade 
aktiviteter. Vi vill självklart åter öppna Kaninparken. Genom 
att anställa fritidspedagoger och även stärka upp 
fritidsgårdarna i linje med de nya riktlinjerna både vad gäller 
kompetens och resurser kan mycket göras för att skapa en 
trygg och meningsfull fritid som kan stötta dem i deras 
utveckling. 
  
Vi anser att fältassistenter som arbetar uppsökande och är där 
barn och unga är behöver införas i Skarpnäck. Fältassistenter 
har socionomutbildning och erfarenhet av att bygga relationer 
och nätverk och vi ser dem som en nödvändig förstärkning av 
det förebyggande och främjande arbetet som sker idag.  Deras 
kompetens och arbetssätt skulle även stärka stadsdelens 
samarbete med grundskolorna på ett mer direkt sätt. 
  
Vi anser att det behövs en öppen förskola även i Skarpnäck 
utöver den mycket kvalitativa som finns i Kärrtorp. Det är en 
viktig plats både för att kunna ge stöd i föräldraskapet till 
dem som behöver det, och en bra mötesplats för föräldrar och 
barn med olika bakgrunder och förutsättningar. En plats att 
träffa och lära känna nya vänner eller för en stunds samtal. 
Vänsterpartiet har sedan länge framhållit vikten av att öppna 
en förebyggande familjecentral på Skarpnäcksfältet där 
barnhälsovård, mödrahälsovård, öppen förskola och 
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socialtjänst huserar eftersom det skulle tillgängliggöra 
förebyggande insatser för utsatta grupper.  
  
Vänsterpartiet vill verka för att Skarpnäcks Kulturhus ska bli 
ett mer levande och öppet hus. Under pandemin minskades 
med nödvändighet öppettiderna betydligt men nu kan huset 
återigen öppnas upp och fyllas av aktiviteter. Vi anser att det 
är viktigt att det görs i samverkan med skarpnäcksborna och 
då inte minst med ungdomarna. Kulturhuset ska vara en 
relevant och spännande plats för alla. Redan idag finns här 
verkstäder och studios som möjliggör ett eget utövande av 
kultur, och ett program av olika slag av kulturupplevelser. Vi 
vill satsa mer för att ytterligare kunna erbjuda mer aktiviteter 
såväl som mer möjligheter för fler att nyttja husets lokaler. 
Främst vill vi se en ökad samverkan med unga från området. 
Över lag anser vi att ungdomarnas inflytande och delaktighet 
brister i dag och vill verka för att återigen skapa ett 
ungdomsråd i stadsdelen. Community work kan vara en bra 
arbetsmodell för att kunna ta tillvara det engagemang och den 
kompetens som finns i stadsdelen likväl som möta det behov 
som finns av en plats att samlas på. Kulturhuset är även en 
viktig plats för stadsdelens olika föreningar och 
organisationer. Här ser vi också en möjlighet för WeR1 att 
kunna bidra. 
  
Strukturell rasism och diskriminering kan vara skälet till den 
misstro och brist på tillit som finns gentemot 
stadsdelsförvaltningens verksamheter. Vänsterpartiet anser att 
det är viktigt att öka insikten om detta, genom en 
trygghetsundersökning som även tar med detta perspektiv kan 
vi skapa en ökad inkludering, sammanhållning och en ökad 
tillit mellan boende och myndigheter. 
  
Genom att ingå partnerskap med ideella sektorn och stöda 
lokala initiativ kan lokala krafter tas tillvara och samarbetet 
med aktörer som har förankring och förtroende i 
lokalsamhället ökas. Detta är ett arbetssätt som vår stadsdel 
har en lång vana i och vi ser möjlighet att utöka detta med 
fokus på Skarpnäcksfältet för att tillsammans med 
civilsamhället och exempelvis idrottsrörelsen förebygga och 
stoppa det dödliga våldet samt öka tryggheten i staden. Vi ser 
hellre ökat stöd till lokala föreningar och initiativ som arbetar 
för att ökad trygghet och vuxennärvaro än stora satsningar på 
ordningsvakter. Det kan handla om att tillhandahålla bättre 
tillgång till samlingslokaler och ökat ekonomiskt stöd genom 
föreningsbidrag. 
  
För skarpnäcksborna är Kulturhuset en given plats att gå till 
för att få stöd och hjälp att hitta till alla de insatser och 
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funktioner som Stockholm och stadsdelen kan erbjuda. Unga 
som varken arbetar eller studerar är en viktig målgrupp, vi 
vill därför se att exempelvis Jobbtorg ung återkommande 
finns på plats som ett sätt att säkra att deras arbete är välkänt 
och når de som behöver deras stöd på vägen till egen 
försörjning. Även övrig samhällsvägledning bör regelbundet 
finnas på plats. 
  
Bagisgården, den fritidsgård som vänder sig till unga vuxna, 
vill vi se utvecklas mer. I detta är det viktigt att arbeta utifrån 
evidens och goda erfarenheter. Det ska vara en kraft för 
positiv förändring där vi anser att det är viktigt att 
ungdomarnas synpunkter och tankar är med i utvecklandet av 
denna verksamhet. Det positiva samarbete som stadsdelen 
tillsammans med Stockholmshem haft med stiftelsen På rätt 
väg kan utvecklas vidare och bör förstärkas. 
  
En oerhört viktig fråga som medborgarförslaget lyfter är 
ungas mentala hälsa. Tyvärr har statistiken alltför länge visat 
att de ungas psykiska hälsa försämrats under flera år. Det 
finns flera satsningar som kan vara del i att vända denna 
utveckling. Ökade resurser till förskola och skola är en viktig 
grund här och är något som gör skillnad i vardagen. Vi har 
även länge lyft att det är en ohållbar situation vid 
Ungdomsmottagningen Gullmarsplan och helst skulle vi vilja 
se en mottagning i stadsdelen, men inledningsvis vill vi utöka 
samarbetet med ungdomsmottagningens kuratorer. Med ett 
regelbundet uppsökande arbete skulle tillgängligheten öka 
betydligt, likväl som kännedomen om denna verksamhet. 
Förslagsvis kan de finnas på plats i Skarpnäck en dag i 
veckan. Det är även viktigt att information finns tillgänglig på 
flera språk. 
  
Informationen om stadsdelens olika trauma- och krisstöd 
måste vara mer lättillgänglig. Ofta söker man denna 
information i ett krisläge och då är det viktigt att den ska var 
lätt att hitta. Kommunikation är svårare än man kan tro i 
dessa tider med alla sociala medier mm, men det innebär även 
att det finns så många fler plaster att söka information. Det 
finns mycket att förbättra här och det är nog ett arbete som 
behöver pågå ständigt. Det kan vara klokt att ta hjälp av de 
boende för att se hur kommunikationen kan förbättra. Vi 
anser även att Stockholms stad bör inrätta ett centralt 
krisstödsteam i staden för att i samverkan med regionen 
erbjuda psykologer, kuratorer och särskilt utbildade 
socialsekreterare för att ge stöd till elever, lärare och 
medarbetare i verksamheter som bevittnat eller utsatts för 
brott. Medarbetare i pedagogisk verksamhet och 
fritidsverksamheterna behöver även få utbildningsinsatser och 
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handledning för att kunna möta och samtala med barn och 
unga om våld, otrygghet och brott som inträffar i deras 
närområde. Vi vill gärna se mer av även praktiskt 
förebyggande krisstöd som workshops i Stoppa blödningar, 
psykiskt krisstöd och liknande som vänder sig till stadsdelens 
unga. Krisstödet till anhöriga till offer av dödsskjutningar 
behöver stärkas. Vi anser även att stadens anhörigprogram 
bör revideras så att anhöriga till kriminella ska kunna 
omfattas av stadens insatser. 
  
Vi vill stärka de sociala insatsgrupperna som riktar sig till 
unga som genom sin livsstil riskerar att rekryteras till 
kriminella nätverk och unga som vill lämna gängmiljö eller 
en kriminell livsstil. Genom att individen eller 
vårdnadshavaren samtycker till att sekretessen bryts kan 
socialtjänsten och andra myndigheter samverka på 
individnivå. De behöver stärkas genom att medarbetarna får 
närmare arbetsledning, kontinuerlig handledning och 
kompetensutveckling. Vidare behöver samarbetet med såväl 
psykiatrin, frivården, beroendevården och habiliteringen 
utvecklas för att individanpassat stöd ska kunna sättas in 
snabbt och kontakten med Jobbtorgen stärkas för att fler ska 
få möjlighet att få en anställning och alternativ försörjning 
genom insatsen. Samtidigt anser vi att frivården behöver få 
ökade resurser för att på ett bättre sätt stödja personer efter en 
frigivning och minska risken för återfall i brott. 
  
Vänsterpartiet vill även verka för att polisen ska ges uppdrag 
och resurser nog att arbeta betydligt mer brottsförebyggande 
samt bygga förtroendefulla relationer med alla delar av 
lokalsamhället. Vi anser att polisen måste också stärka sin 
samverkan med skola, socialtjänst och fastighetsägare samt 
vara synliga i närområdet genom ökad patrullering per fots 
även när brott eller oroligheter inte har inträffat. Ett viktigt 
inslag i det trygghetsskapande arbetet är även korrekt 
information om den lokala brottsligheten, exempelvis genom 
att samverkan med de lokala brottsförebyggande råden även 
inkluderar utvecklade medborgardialoger för att bidra till att 
sprida korrekt information om brottsutvecklingen. Polisen ska 
tillsammans med brandkår och ambulans även kontinuerligt 
besöka skolor och fritidsverksamheter för att skapa förtroende 
och förståelse hos barn och ungdomar för deras roll och 
uppdrag, samt för att förebygga våld och hot mot 
blåljuspersonal. 
  
Staden har planerar nu att utöka stadens intensiva avhoppar- 
och skjutvapeninsats Trefas till att införas även i Skarpnäck. 
Det innebär att planeringen startat och att socialtjänst-polis-
kriminalvård börjar jobba operativt med Trefas redan från och 
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med efter sommaren. Det kommer innebära att kartläggning 
av individer som kan hotas av dödligt våld eller utgöra ett hot 
mot andra i Skarpnäck samt insatser för att de ska ta emot 
avhopparprogram eller häktas. Detta välkomnar vi då vi länge 
förespråkat ett liknande arbetssätt: Sluta skjut som bygger på 
metoden Gruppvåldsintervention (GVI) som ett antal år 
tillbaka bedrivits i samarbete mellan polisen, kriminalvården 
och Malmö stad. Metoden syftar till att bryta den 
gruppdynamik som fostrar ett våldsamt beteende och ersätta 
den med en gruppdynamik som ser och förstår de många 
negativa konsekvenserna som följer en våldsakt. Vi ser det 
som av största vikt att detta innebär mer av synliga poliser 
med lokal förankring. 
  
Avslutningsvis vill vi även tacka för det gedigna arbete som 
inletts av WeR1 i samarbete med det allmännyttiga 
bostadsbolaget Stockholmshem gällande upprustning av 
stadsdelens gårdar. Ett nog så viktigt arbete då ett välskött 
offentligt rum präglat av omsorgstagande även signalerar en 
omsorg om oss som bor här. Vi vill även se att det möts av en 
ökad omsorg och skötseln av de delar som ligger inom 
stadsdelens ansvar. Vänsterpartiet anser att det genom att 
återta parkskötseln i egen kommunal regi skulle innebära en 
förbättring. 
  

Reservation 2 
Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för sitt eget förslag enligt följande: 
  

1.  att i huvudsak godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2.  att därutöver anföra nedanstående 
 
De boendes engagemang efter skjutningarna på 
Skarpnäcksfältet har resulterat i ett medborgarförslag till 
stadsdelsnämnden. Vi socialdemokrater konstaterar att 
förvaltningens svar på detta, i sin egenskap att att redogöra 
för vad som redan görs, utgör en god grund att bygga vidare 
på för att på allvar ta tag i problemen och satsa på 
förebyggande arbete på Skarpnäcksfältet. 
  
Vi välkomnar initiativet från alla fantastiska föräldrar, 
grannar, unga, föreningar och medmänniskor som värnar vår 
stadsdel. Frågor om barn och ungas framtid på 
Skarpnäcksfältet, om sådant som trygghet och ungas 
fritidsaktiviteter och psykiska hälsa, möjligheter att klara 
skolan och få jobb och inte minst frågan om ungas hopp och 
tro på framtiden– dessa frågor är politiska. Det handlar om 
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vilken budget man lägger  och vilken politik man bedriver.  
  
Vi har till exempel under mandatperioden lagt finansierade 
förslag om att införa fältassistenter i Skarpnäck, vilket röstats 
ner av den grönblå majoriteten. 
  
Vi socialdemokrater vill se mer satsningar på våra barn och 
unga på Skarpnäcksfältet. För alla barn är allas barn, och 
deras framtid och deras hopp är vår framtid.   
 
Därför vill vi satsa på: 
  

 Att utvärdera Skarpnäckslyftet i syfte att se hur 
Skarpnäckslyftet kan utvecklas för att  möta de behov 
som lyfts i medborgarförslaget  
  

 Uppsökande fältassistenter 
  

 Öppna och tillgängliga möteslokaler.  
  

 Kulturhuset i Skarpnäck som öppen mötesplats för 
kultur- och föreningsliv i stadsdelen. En mötesplats 
för civilsamhället. 
  

 Att stötta och stärka föräldrar  
  

 Mer kultursatsningar för ungdomar och unga vuxna, 
av och med dem själva 
  

 Återuppliva Skarpnäcksfestivalen 
  

 Att arbeta mer uppsökande med att stötta unga vuxna 
som saknar sysselsättning 
  

 En skola som ger goda förutsättningar till alla elever 
att få en bra utbildning, oavsett familj och bakgrund. 
  

 Rusta upp Skarpnäck 
  

Vi vill att det ska vara enkelt och ekonomiskt överkomligt för 
lokala allmännyttiga föreningar att hyra lokaler i exempelvis 
Kulturhuset. Skarpnäcks Kulturhus ska vara 
skarpnäcksbornas hus, för alla. Det ska kännas öppet, 
välkomnande och vara en trygg  och självklar mötesplats, 
även på kvällar. 
  
Vi ser att föräldrar i resurssvaga familjer behöver mer stöd att 
bli starka föräldrar. Vi vill satsa på mer samverkan med 
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civilsamhället kring föräldrautbildningar för nyblivna 
föräldrar, stöd till föräldranätverk och undersöka 
möjligheterna att initiera ett projekt för att motverka psykisk 
ohälsa i gruppen.  
  
Vi vet att unga behöver känna sig uppskattade och 
efterfrågade. Stadens satsningar på sommarjobb är bra, men 
mer kan göras. Vi socialdemokrater vill återuppliva 
Skarpnäcksfestivalen som en kulturfestival av, för och med 
ungdomar själva. Det ger både viktig arbetslivserfarenhet och 
erbjuder bra fritidsverksamhet för ungdomar i Skarpnäck. 
  
Vi vill också se en större satsning på uppsökande verksamhet 
från JobbTorg för unga och brobyggare mellan myndigheter 
och arbetssökande unga. Vi vill se mer myndighetssamarbete 
kring gruppen unga vuxna som saknar sysselsättning, med allt 
från mentorer och fältassistenter till utbildad personal för att 
förebygga psykisk ohälsa, guida till utbildnings- och 
jobbstöd, stötta vid CV-skrivning eller slussa vidare till 
avhopparverksamhet. Det är här i Skarpnäck gruppen finns, 
därför är det här samhällets resurser måste finnas på plats. 
  
Vi anser att väl fungerande skolor här i Skarpnäck där alla 
barn och ungdomar får utvecklas och  utbildning i en trygg 
miljö är en självklarhet. Då krävs att skolan kan möta 
elevernas behov -  inte bara för att klara fullständiga betyg - 
utan för att alla elever ska kunna nå sin fulla potential.  
  
Vi vet att en bra boendemiljö och rena och väl belysta gator 
är viktigt för  tryggheten och känslan av tillhörighet och 
gemenskap. Vi menar att både stadsdelen, staden och alla 
fastighetsägare har ett gemensamt ansvar att skapa denna 
goda miljö och rusta upp där det finns brister.  
  
Våra förslag är ingen mirakelmetod mot våld och skjutning. 
Det är en grund för ett fungerande samhälle, en grund för 
skarpnäcksborna - en del i det förebyggande arbetet i 
Skarpnäck och i staden.  

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/175-3 Svar, (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 
trygghet ML0530 

 826004 Medborgarförslag kravlista 
 SKA 2022/175-1.1 (2/2) 
 SKA 2022/175-5 VB: WeR1 uttalande 
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§ 11 
Socialpraktiska situationer på våra odlingslotter  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/140 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar enligt majoritetens och 

Vänsterpartiets gemensamma förslag till svar på 
medborgarförslaget att i väntan på riktlinjer och regler från 
trafiknämnden ser inte Skarpnäcks stadsdelsnämnd något 
hinder att kolonisatörerna själva ombesörjer staket. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställarna (nätverket SoS) har gjort en inventering av den 
socialpraktiska situationen på stadens odlingslotter och anser att 
kolonisterna behöver få bättre villkor så att koloniträdgårdarna kan 
utvecklas. Idag är det många kolonister som inte känner sig trygga 
med att få ha sina grödor och tillhörigheter ifred. För att förebygga 
detta föreslås bland annat staket som en lösning. Nätverket 
efterfrågar tydliga och uppdaterade regler i syfte att hjälpa 
kolonisterna att utveckla koloniområdena utifrån kolonisternas 
behov samtidigt som områdenas öppenhet som parkområde värnas. 
  
Koloniträdgårdarna i Stockholm är en viktig verksamhet för de av 
stadens invånare som själva har en kolonilott, men de är också 
värdefulla inslag i stadsmiljön och som promenadstråk för alla 
stockholmare. Samordningsansvaret för stadens koloniträdgårdar 
åligger trafiknämnden, vilket främst sker genom ”Forum för 
koloniträdgårdar” där trafiknämnden samarbetar med Stockholms 
koloniträdgårdar samt flera berörda nämnder däribland 
stadsdelsnämnderna. Inom ”Forum för koloniträdgårdar” pågår ett 
arbete med att uppdatera gällande regler och riktlinjer där bland 
annat frågor om staket eller andra typer av inhägnad finns med. Det 
nya regelverket ska fungera som ett komplement till arrendeavtalen 
och ge vägledning till hur koloniområdena ska skötas och utvecklas. 
Målet är att samla all relevant information på ett sätt som är 
lättillgängligt för alla kolonister. Frågan om staket (runtom och 
inom koloniområdena) är en viktig fråga i detta arbete där målet är 
att hitta en lösning som skyddar kolonisternas grödor och 
tillhörigheter samtidigt som området ska fortsätta att kännas öppet 
för allmänheten. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson m.fl. (MP), Johan Brege m.fl. (M), Joel 
Furvik (L), Henrietta Ludwig (C) och Tina Kratz m.fl. (V) yrkar 
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bifall till Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets 
och Vänsterpartiets gemensamma förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Miljöpartiets, 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Vänsterpartiets gemensamma förslag. Ordförande ställer förslagen 
mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt 
Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Vänsterpartiets gemensamma förslag. 
  

Ersättaryttrande 
Kristian Karolak Helbert (KD) instämmer i förslag till beslut från 
Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Vänsterpartiet. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar 
gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vänsterpartiet och Socialdemokraterna vill se fler 
koloniområden i staden och bättre förutsättningar för våra 
odlare i form av rimliga ordningsföreskrifter, trygga arrenden 
och stöd från staden när föreningarna efterfrågar detta. 
Skarpnäcks stadsdel har fler kolonilotter per invånare än 
någon annan stadsdel i Stockholm och vi kommer att arbeta 
för att det fortsatt blir den bästa stadsdelen att vara kolonist i.  
  
Vi är därför positiva till att gällande ordningsföreskrifter, som 
gäller i alla fritidsträdgårdar i Stockholms stad, uppdateras så 
att staket och rådjursskydd som ej är bygglovspliktiga kan 
tillåtas. Enligt information som vi tagit del av ligger det sedan 
förra året (november 2022) ett förslag till beslut från 
Stockholms koloniträdgårdar hos Trafikkontoret. Vi inväntar 
besked från Trafikkontoret om hur de vill gå vidare med detta 
förslag. 
  
Eftersom ansvaret för koloniområden är delegerat till 
stadsdelarna har vi dock rätt att själva justera 
ordningsföreskrifter om inte Trafikkontoret agerar. Vi skulle, 
om detta läge uppstår, ställa oss positiva till att Stockholms 
koloniträdgårdars förslag om staket och rådjursskydd 
behandlas separat i Skarpnäck i samarbete med dem ifall inte 
Trafikkontoret kan hantera detta ärende. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2022/140-3 (Godkänd - R 1) Socialpraktiska situationer 

på våra odlingslotter 
 825392 Socialpraktiska situationer på våra odlingslotter 
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§ 12 
Nät till basketkorgar i Skarpaby parklek  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2022/188 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren föreslår att stadsdelsförvaltningen byter ut de 
trasiga basketnäten på basketkorgarna i Skarpaby parklek mot nya 
basketnät. 
  
Förslagsställaren föreslår att stadsdelsförvaltningen byter ut de 
trasiga basketnäten på basketkorgarna i Skarpaby parklek mot nya 
basketnät. 
 
Stadsdelsförvaltningen välkomnar att invånare hör av sig när 
utrustning i parker är trasig och kommer att beställa hem nya 
basketnät till basketkorgarna. Bra att känna till är att Stockholms 
stad tillhandahåller en applikation som heter Tyck till där klagomål, 
synpunkter och felanmälan kan göras. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/188-2 (Godkänd - R 1) Skarpaby parklek 
 825393 Skarpaby parklek 
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§ 13 
Häng med oss ut! - Återhämtning från allvarlig psykisk 
ohälsa genom  friluftsliv  
Svar på skrivelse från Ewa Larsson m.fl. (MP), Johan Brege 
m.fl. (M), Andre Nilsson m.fl. (L),  Henrietta Ludwig m.fl. (C), 
Kristian Karolak Helbert (KD), Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) 
SKA 2022/127 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd beslutar att detta 

tjänsteutlåtande överlämnas som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse har inkommit till stadsdelsnämnden från Ewa Larsson 
m.fl. (MP), Johan Brege m.fl (M), André Nilsson m.fl. (L), 
Henrietta Ludwig m.fl (C), Kristian Karolak Helbert (KD), Tina 
Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S), som rör frågor om 
återhämtning från allvarlig psykisk ohälsa genom friluftsliv och 
förslag om att stadsdelen undersöker möjligheten att med stöd av 
Friluftsfrämjandet starta en Häng med oss ut-verksamhet i egen regi 
eller som IOP. 
  
Samverkansprojektet mellan socialpsykiatrin och Friluftsfrämjandet 
inom ramen för Häng med oss ut! verkar för att bryta social 
isolering och att öka möjligheterna till en tillfredställande och 
meningsfull vardag. Förvaltningen har med anledning av förslaget 
initierat en inledande kontakt med Friluftsfrämjandet. 
  
Förvaltningen understryker att målgruppen redan idag erbjuds 
insatser som på olika sätt syftar till att bidra till att bryta social 
isolering och för att ge ökade möjligheter till en tillfredsställande 
och meningsfull vardag. 
  
Förvaltningen kommer att fortsätta arbeta med att se över 
möjligheterna att starta en Häng med oss ut-verksamhet. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
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stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar 
gemensamt särskilt uttalande enligt följande: 

  
Vänsterpartiet och Socialdemokraterna tackar förvaltningen 
för svaret och ser positivt på att förvaltningen har initierat 
kontakt med Friluftsfrämjandet och fortsätter undersöka 
möjligheten att starta en Häng med oss ut-verksamhet i 
Skarpnäcks stadsdel. Vi tycker att det är glädjande att fler 
landskap för återhämtning, som våra rika grönområden, 
tillgängliggörs för socialpsykiatrins målgrupp i större 
utsträckning. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/127-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse Häng 
med oss ut  

 SKA 2022/127-1.1 2022-03-18_10-56-01.pdf (2/2) 
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§ 14 
Fördelning av arbetsmiljöuppgifter från 
stadsdelsnämnden till tillförordnad stadsdelsdirektör  
SKA 2022/236 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fördelar arbetsmiljöuppgifter till tf 

stadsdelsdirektör Karin Bülow i sitt uppdrag med ansvar för 
hela verksamheten, enligt bilaga 1 del 1. 
  

2. Stadsdelsnämnden fördelar arbetsmiljöuppgifter till tf 
stadsdelsdirektör Karin Bülow avseende arbetsmiljön för de 
direkt underställda chefer och medarbetare som 
stadsdelsdirektören har, enligt bilaga 1 del 2. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Fördelning av arbetsmiljöuppgifter sker enligt Arbetsmiljöverkets 
föreskrift om systematiskt arbetsmiljöarbete. De förtroendevaldas 
uppdrag är att se till att chefer får ett väl definierat uppdrag, med de 
resurser och kunskaper som krävs för att driva verksamheten med 
en bra arbetsmiljö. 
  
Nämnden har alltid kvar det yttersta arbetsmiljöansvaret även om 
arbetsmiljöuppdrag har fördelats. I kommuner är det obligatoriskt 
med en skriftlig fördelning av arbetsmiljöuppgifter och den ska vara 
undertecknad av båda parter, både den som fördelar uppgiften och 
den som åtar sig uppgifterna. Fördelningen är personbunden och ska 
skrivas på nytt vid eventuella chefsbyten. 
  
Fördelningen av arbetsmiljöuppgifter från nämnden till 
stadsdelsdirektören omfattar två delar, den ena i 
stadsdelsdirektörens uppdrag som högsta ansvariga chef på 
stadsdelsförvaltningen och den andra som avser arbetsmiljön för de 
direkt underställda chefer och medarbetare stadsdelsdirektören har 
(båda dessa uppdrag beskrivs i bilaga 1). 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/236-2 (Godkänd - R 1) Arbetsmiljöfördelning 
från nämnd till stadsdelsdirektör 

 SKA 2022/236-1 (Godkänd - R 1) Bilaga fördelning av 
arbetsmiljöuppgifter till förvaltningschef 
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§ 15 
Månadsrapport  
SKA 2022/20 
 

Beslut  
1.  Månadsrapporten för perioden januari - maj 2022 läggs till 

handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett nollresultat innan 
resultatdispositioner och ett nollresultat efter resultatdispositioner. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/20-5 (Godkänd - R 1) Månadsrapport maj 2022 
 

Sida 33 (51)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2022 
 

2022-06-16 

§ 16 
Ej verkställda beslut 2022  
SKA 2022/186 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner redovisningen av ej 

verkställda beslut enligt SoL och LSS för första kvartalet 
2022 och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt socialtjänstlagen, SoL, och lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade, LSS, ska kommuner varje kvartal redovisa 
till Inspektionen för vård och omsorg, IVO, beslut om bistånd 
eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader. 
Stadsdelsförvaltningen redovisar sammanlagt 25 ej verkställda 
beslut enligt SoL och LSS under första kvartalet 2022. Av dessa har 
tolv verkställts under perioden, fyra har avslutats utan verkställan 
och nio är fortsatt ej verkställda. Totalt sett har 12 av de 25 ej 
verkställda beslut som rapporteras en koppling till coronapandemin. 
  
Vuxenenheten rapporterar nio beslut varav fyra har koppling till 
pandemin. Fyra rapporter från vuxenenheten gäller insatsen 
daglig verksamhet, varav två har verkställts under perioden och ett 
har avslutats efter önskemål från den enskilde. En rapport gäller 
beslut om bostad inom LSS och två om kontaktperson inom LSS. 
Vuxenenheten redovisar även två rapporter gällande insatser inom 
SoL. 
  
Familjeenheten rapporterar fyra ej verkställda beslut enligt LSS 
samt fem ej verkställda beslut enligt SoL under första kvartalet. 
  
Relationsvåldsteamet inom mottagningsenheten rapporterar inga ej 
verkställda beslut under första kvartalet 2022. 
  
Beställarenheten för äldre rapporterar sju ej verkställda beslut, 
varav fem har koppling till pandemin. Två rapporter gällande 
insatsen särskilt boende har verkställts under perioden. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/186-1 (Godkänd - R 1) Ej verkställda beslut, 
kvartal 1 2022 
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§ 17 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

 
SKA 2022/190 
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§ 18 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2022/17 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2022/17-11 Skrivelselista 2022-06-16 
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§ 19 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2022-06-09 till handlingarna. 
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§ 20 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2022-06-09 till handlingarna. 
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§ 21 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
 
SKA 2022/201 
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§ 22 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  
Inga skrivelser har inkommit. 
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§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/61 
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§ 30 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/91 
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§ 31 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2022/135 
 
 
 

Sida 49 (51)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 6/2022 
 

2022-06-16 

§ 32 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 33 
Övriga frågor  
Tf stadsdelsdirektör informerade stadsdelsnämnden om att en 
sammanslagning kommer att ske mellan förskolorna Linden och 
Eken, detta på grund av minskade barngrupper. Lindens förskola 
kommer att kunna öppnas vid behov.  
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